
Honorable Presidenta, Senyor batle, altres autoritats 

Bones  tardes a  totes  i  tots  i  benvinguts  a  aquest  acte  inaugural  del
Mercat Medieval de Capdepera. Enguany, com sabeu, na Germa Melis, amb el
pregó, serà l’encarregada de donar el sus a aquest cap de setmana de festa.

Conec na Germa des de fa anys i sempre l'he vista, d'una o altra manera,
involucrada en la vida cultural i social de Capdepera. Entre altres coses, ha
estat membre del grup de teatre Es Mussol, col·laboradora de la revista Cap
Vermell, cantaire de la Coral s'Alzinar, membre de l'associació Herbes de Can
Planetes  i  una  incondicional  de  qualsevol  esdeveniment  municipal,  ja  sigui
festa, exposició o teatre.

Vaig  ser  alumne  de  na  Germa.  Com  molts  de  joves  gabellins,  vaig
aprendre a conduir amb ella. Record alguns dies que rèiem molt, i d'altres que
eren un desastre. Jo vivia a Palma i em va arribar a prohibir que sortís els
dijous vespre, perquè els divendres a primera hora les classes pràctiques eren
gairebé un suïcidi. Passat el temps, vaig valorar la paciència que tenia i vaig
prendre consciència de com n'era i n'és, de valenta. Segurament, ha heretat el
coratge d’aquelles antigues dones emprenedores gabellines. Francament, jo no
sé si m'atreviria, com fa ella, a circular per una autopista assegut devora un
postadolescent inconscient al volant. Però no tot era tan dramàtic. També hi
havia estones divertides en què jugàvem a Trivial quan fèiem carretera i ella
ens xerrava de la seva col·lecció de bicicletes o ens comentava el partit del
Mallorca. De fet, no fa molts d'anys, encara em va recordar que jo tenia el
rècord de velocitat entre tots els seus alumnes fent un aparcament. Jo no ho
record, però em va assegurar que vaig aparcar el cotxe en 16 segons. Es veu
que vaig tenir una bona mestra i també un bon dia, perquè crec que això no
ha tornat passar en tots els anys que fa que tenc el carnet.

Però on més temps he compartit  amb na Germa és al  teatre. Durant
molts anys ha estat membre des Mussol, fins i totn'ha estat la presidenta. Hem
compartit  molts de moments de nirvis,  d'estudiar  text,  de passar pena,  de
llevar-nos hores  de son per  poder assajar,  perquè no arribàvem al  dia  de
l'estrena… Però també de satisfaccions i  rialles. I no només dins el  teatre.
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També  hi  ha  hagut  algun  viatge  amb la  companyia  i  sopars  i  festes  que
s’allargaven més del compte i,  a vegades, ens fugien un poc de les mans,
supòs que per l'eufòria  a l'hora de celebrar que havíem estrenat. 

Darrerament, na Germa i jo ens veim poc. Jo ara visc enfora, però, com
que venc a Capdepera quan hi ha festa, i ella, quan hi ha festa sempre hi sol
ser, coincidim de tant en tant. De fet, ens solem trobar cada any, l'horabaixa
del tercer dissabte de maig aquí devora, a la paradeta de les Herbes de Can
Planetes, on, per a molta gent que hi hagi, sabràs que hi ha na Germa. Encara
que no la vegis, reconeixeràs la seva veu per damunt la remor de la multitud,
proclamant algun dels seus crits de reclam animant la gent a tastar les herbes.

Vaig llegir que, quan li varen proposar fer el pregó, ella va dir que no
entenia per què l'havien feta pregonera, que hi ha gent més notable que ella a
Capdepera. Jo pens que no es tracta de ser notable ni de fer moltes coses.
Realment, què vol dir “ser notable”?

Per a mi, es tracta més de sentir-se compromès amb les coses que un
fa;  de  ser  humil  i  generós;  de  tenir  inquietuds  i  interès  pel  que  passa  a
Capdepera; d'aportar el que un pot i participar en la vida del poble, encara que
sigui de la forma més senzilla.  Crec que, entre d'altres, aquests poden ser
motius  suficients  perquè  na  Germa,  avui,  sigui  la  pregonera  del  Mercat
Medieval de Capdepera.
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